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Agenda 
 

1. Start  

• Er is een nieuw lid aangeschoven bij de Burentafel: Bianca Kramer. We hebben 
een voorstelrondje gedaan en Bianca heeft verteld wie zij is. Ze is inwoonster 
van Wijk aan Zee en zit in het bestuur van de lokale voetbalclub SV Wijk aan 
Zee en daarmee kan zij o.a. een grote groep jongeren uit de omgeving 
vertegenwoordigen.  

• Nieuwe voorstellingen (vanaf 28 mei) ‘Onder de rook van de Hoogovens- een 

avond aan de toog’ Theatergroep de Vlammende Eend.  

Er is een vervolg op het eerdere theaterstuk -een onstuimig familiedrama- uit 

2023. Dit keer staat de hoofdpersoon niet tegenover zijn familie maar moet hij 

zich verhouden tot bestuurder Marcel. Hoe kunnen we de uitdagingen voor de 

toekomst het hoofd bieden zonder elkaar kwijt te raken? De nieuwe voorstelling 

kan los gezien worden van het eerste deel. Astrid vraagt of er geïnteresseerden 

zijn om eventueel samen naar een voorstelling te gaan.  

• 4 mei 2025 herdenking, boekpresentatie 
Om de 69 omgekomen collega’s (in WO 2) niet te vergeten heeft Tata Steel dit 
jaar een boek gemaakt: ‘het verhaal achter 69 namen’. Alle 69 slachtoffers zijn 
in het boek genoemd en beschreven in een speciaal portret. Deze portretten 
worden gecombineerd met indringende interviews met nabestaanden, artikelen 
over de bombardementen op Hoogovens en over de razzia in april 1944. Na 
afloop van de Burentafel hebben alle leden dit boek in ontvangst mogen 
nemen.  
Johan Zwakman en Wim Moonen waren aanwezig bij de herdenking en Johan 
benadrukt dat het opviel dat er elk jaar meer mensen aanwezig zijn bij deze 
bijzondere herdenking. De overige leden hebben na de Burentafel ook een 
boek in ontvangst genomen.  

 
2. Vragen Burentafel 

 

• Vraag vanuit Vereniging IJmuiderstraatweg (Angelien) m.b.t. ‘de ontslagen in 
verband met reorganisatie’.  
Ruth geeft aan dat Tata Steel inderdaad heeft gecommuniceerd dat er 1600 
arbeidsplaatsen zullen verdwijnen. Deze aankondiging is onderdeel van een 
grotere transformatie van het bedrijf. Het gaat om de grootste 
organisatieverandering in 30 jaar. Er zijn 2 adviesaanvragen ingediend, 1 over 
de topstructuur waarbij de Raad van Bestuur wordt verkleind van 5 naar 4 leden 
en 1 over het nieuwe organisatiemodel bij de OR (Ondernemingsraad). Een 
voorbeeld is dat de afdelingen onderhoud, IT en technologie bij elkaar zullen 
gaan vallen. Met dergelijke en nog veel meer wijzigingen en andere 
maatregelen (scherpere inkoop, strakker werkkapitaalbeheer) verwacht Tata 
Steel weer een winstgevend en daarmee een toekomstbestendig staalbedrijf te 
worden. De voorgestelde transformatie is noodzakelijk om weer concurrerend 
te worden in Europa en onze verduurzamingsplannen te kunnen financieren.  
Kortgezegd zal Tata Steel transformeren naar een kleinere en centraal 
aangestuurde organisatie, waarbij we terug gaan naar de kern, namelijk het 
produceren en verkopen van hoogwaardig staal.. Angelien vraagt wat dit nu 
precies betekent voor de werknemers. Ruth geeft aan dat dit nu nog niet 
bekend is. Wel is duidelijk dat dit alle mensen, van Raad van Bestuur tot aan 
ploegendiensten, gaat raken. In afwachting van het advies van de OR worden 
de op 9 april aangekondigde transformatieplannen verder uitgewerkt. Omdat er 
nog veel onduidelijkheid bestaat, wat begrijpelijk is, levert dat onrust op.  

https://onderderook.nl/
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De werknemers worden zoveel mogelijk op de hoogte gehouden, onder andere 
via o.a. livesessies en Q&A’s  van het proces.  
Luuth vraagt of het nu om 1.600 of om 1.800 FTE’s gaat. Ruth licht toe dat Tata 
Steel niet over 1.800 FTE heeft gecommuniceerd en het om 1.600 
voltijdsbanen gaat (FTE, Full-Time Equivalent). De vakbonden communiceren 
1.800 mensen. Het verschil is enerzijds full time posities en anderzijds het 
aantal mensen dat het uiteindelijk raakt. Niet iedereen werkt fulltime, dus het 
kan meer dan 1.600 personen treffen. In de adviesaanvraag staat  wat het 
nieuwe model betekent voor de verschillende werkeenheden. Ook is duidelijk 
aangegeven dat de voorgestelde transformatie, op 9 april aangekondigd, verder 
wordt uitgewerkt en medio juni die uitwerking wordt opgeleverd. Er wordt 
gevraagd of onrust voorkomen had kunnen worden als het advies vooraf aan 
de OR was gedeeld. Jeroen benadrukt dat dit niet kan, want als je een 
adviesaanvraag doet, dit automatisch direct openbare informatie is voor alle 
collega’s en je daarom beter direct zelf ook met het nieuws naar buiten kan 
gaan. Bianca vraagt wat voor impact dit heeft op de studenten van de Academy 
en Tata Steel licht toe dat dit hier los van staat. Uiteraard is er ook een 
natuurlijk verloop van collega’s, maar hoe groot dit percentage is, is niet 
bekend. Ook wordt er gevraagd of deze transformatie los staat van Groen 
Staal. Jeroen legt uit dat de transformatie los staat  van de 
maatwerkgesprekken en een eigen beslissing is. Het is wel nodig om een 
winstgevend bedrijf te zijn, voordat je een beroep kan doen op 
maatwerkafspraken. Duidelijk is dat Tata Steel zich opnieuw moet uitvinden qua 
werkwijze, aansturing en organisatie-omvang om weer een toekomstbestendig 
staalbedrijf te worden  in de zeer concurrerende staalmarkt.  

• Vraag vanuit Vereniging IJmuiderstraatweg (Angelien) m.b.t. ‘de verschrikkelijk 
teleurstellende  berichten over de alsmaar aanhoudende lekkages bij de 
cokesfabriek 2. En ook nog dat dit nog heel lang gaat duren.’  
Angelien vraagt zich hardop af of er een kans is dat Tata Steel genationaliseerd 
wordt, aangezien dit in Engeland ook is gebeurd. Jeroen licht toe dat Port 
Talbot nog onderdeel is van Tata Steel Limited (TSL) en inderdaad kon blijven 
bestaan door een gezamenlijke investering van de Britse overheid en TSL. Wel 
zijn er installaties gestopt en wordt er nu een EAF gebouwd. In Nederland 
volgen we een andere vergroeningsroute dan in Port Talbot en daarin worden 
we volledig gesteund door ons moederbedrijf. British Steel is een Chinees 
bedrijf en daar heeft de overheid wel ingegrepen. Er wordt gevraagd of Port 
Talbot dan gebruik maakt van staalplakken van IJmuiden; dit wordt door Tata 
Steel bevestigd. Maar naast plakken uit IJmuiden draait de Warmband in Port 
Talbot ook op plakken van andere locaties.   
Angelien vraagt ook hoe berichten als lekkages bij de KGF2 in de media 
komen. Ruth ligt toe dat er camera’s van belangengroepen op ons terrein zijn 
gericht en daar ook vragen uit de omgeving uit voortkomen of er een rauwe 
oven is, wanneer er donkere wolken zijn. De OD NZKG kan t.a.t. onderzoek 
doen en dit doet ook geregeld (niet alleen vanwege signalen). Tata Steel heeft 
een pagina waarin ze proactief vermeldt als er bv rook/geluid/geur/fakkels te 
zien kunnen zijn: https://www.tatasteelnederland.com/duurzaamheid/wat-zie-ik 

• Vraag vanuit Vereniging IJmuiderstraatweg (Angelien) m.b.t. ‘Dan erbij heb ik in 
de weken 14 en 15 elke dag mijn tuinstoelen moeten ontdoen van een laag 
zwart glinsterend spulletje’  
Angelien had vragen over stof op haar tuinstoelen. Er is direct een afspraak 
gemaakt met de collega’s van Ruth haar afdeling om een monster te nemen om 
te zien waaruit het stof bestaat.  

• Vragen vanuit Wijkplatform Velsen-Noord (Jos) m.b.t. ‘de toestand van KGF2’ >  
o Hoe is de staat van de ovens in het algemeen?  

Tata Steel ligt toe dat de ovens van zowel KGF1 als KGF2 onderhevig 

https://www.tatasteelnederland.com/duurzaamheid/wat-zie-ik
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zijn aan jaarlijkse inspecties volgens het door de ODNZKG goedgekeurd 
inspectie- en onderhoudsplan. Vanuit deze inspecties wordt onderhoud 
door Tata Steel en gespecialiseerde firma’s uitgevoerd. Het door Tata 
Steel uitgevoerde onderhoud voldoet bovendien aan de daarvoor op 
Europees niveau vastgestelde BBT. Tata Steel houdt nooit ovens in 
bedrijf als deze door een beschadiging emissies kunnen veroorzaken. 

o Hoeveel staan er permanent leeg? 
Op dit moment zijn 22 van de 108 ovens bij KGF2 permanent uitbedrijf. 
Er wordt gevraagd of die 22 ovens nog vernieuwd gaan worden? Ruth 
verteld dat er wordt onderzocht of deze ovens uit bedrijf kan worden 
gelaten.  

o Hoeveel ovens worden er nog gerepareerd (fosbellen of iets dergelijks)? 
Reparaties die volgen uit inspectie worden het gehele jaar door 
uitgevoerd bij zowel KGF1 als KGF2. “Fosbellen” is een naam die zich 
leent van de firma die dat in het verleden uitvoerde. Deze reparatie 
techniek wordt keramisch lassen genoemd en dit maakt onderdeel uit 
van de verschillende reparatie technieken die Tata Steel hanteert voor 
werkzaamheden aan vuurvast materiaal. We hebben het er met elkaar 
over dat het het gemakkelijkste is om aansluitende ovens tegelijk aan te 
pakken voor onderhoud. Alles wordt dichtgemetseld, waardoor er geen 
impact hoeft te zijn op aansluitende oven. Ruth geeft aan dat er een 
soort stenen worden gebruikt die niet uitzetten 

o Hoeveel ovens zijn er in bedrijf hoewel hun toestand dat eigenlijk niet 
toelaat? 
Er zijn, bij zowel KGF1 als KGF2, geen ovens in gebruik die door een 
beschadiging emissie kunnen veroorzaken. 

o Worden er nog ovens herbouwd? 
Bij beschadiging gaat een oven uit bedrijf. Het uitvoeren van een 
ovenwandvervanging is onderdeel van de verschillende reparatie 
technieken die Tata Steel hanteert voor werkzaamheden aan vuurvast 
materiaal. Daarnaast is er bij KGF2 een zogenaamd ovenwand 
vervangingsprogramma waarbij op projectbasis ovenwanden worden 
vervangen. Dit is zowel technisch als operationeel een complexe 
uitdaging waarbij maximaal 5 ovenwanden tegelijk vervangen kunnen 
worden en de doorlooptijd circa 6 maanden is. Tot op heden heeft Tata 
Steel 76 van de 112 ovenwanden van KGF2 vervangen en is ze nog 
volop bezig met de voorbereidingen van de volgende wandvervanging 
later dit jaar.  
 
Aanvullend wordt gevraagd hoe het zit met de uitspraak over rauwe 
ovens. OD NZKG beweert dat rauwe ovens vermeden kunnen worden 
en Tata Steel is van mening dat dit niet kan. Daarentegen heeft Tata 
Steel al sinds maart 2024 geen rauwe oven gehad. Er zijn diverse 
maatregelen genomen, bijvoorbeeld door naar gaartijd te kijken. Luuth 
vindt dat deze maatregelen pas zijn genomen door de LOD en 
inspanningen van OD NZKG.  Meer informatie is beschikbaar in het 
persbericht hierover: 
https://www.tatasteelnederland.com/nieuws/reactie-tata-steel-nederland-
op-uitspraak-ongare-ovens 

• Vragen vanuit IJmuiden-Noord (Angela) m.b.t. ‘de personeelsreductie en gedoe 
met Kooks-2 en de OD’. 

Deze vragen zijn al beantwoord, vanwege de eerdere agendapunten met 
soortgelijke strekking.  

 
 

https://www.tatasteelnederland.com/nieuws/reactie-tata-steel-nederland-op-uitspraak-ongare-ovens
https://www.tatasteelnederland.com/nieuws/reactie-tata-steel-nederland-op-uitspraak-ongare-ovens
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3. Updates Tata Steel  

 

• Groen Staal  
o Jeroen geeft aan dat het concept-MER eind december 2024 is 

ingediend bij o.a. OD NZKG, OD IJmond, maar ook Rijkswaterstaat en 
andere betrokken overheidsinstanties. De feedback van OD NZKG 
wordt nu verwerkt en hiermee wordt zo snel als mogelijk verwacht dat 
Tata Steel een totaalpakket kan indienen.   

o Het 2e rapport van de Expertgroep gezondheid IJmond is gepubliceerd 
waarin een GER (Gezondheid Effectsrapportage) wordt geadviseerd. 
Het RIVM heeft een methodisch kader uitgewerkt met handleiding hoe 
je zo’n GER zou moeten maken. Er is een ronde tafelgesprek geweest 
in de Tweede Kamer waarbij GGD, OD NZKG, RIVM en de Expertgroep 
aanwezig waren. De insteek van Tata Steel is dat die GER zeker én zo 
snel mogelijk gemaakt moet worden en zij alle data ter beschikking 
stellen.  

o In het MER komen de te bereiken effecten van het plan/ontwerp. Jeroen 
geeft aan dat er daarnaast gekeken is naar wat Tata Steel kan doen met 
focus op de gezondheidseffecten in het rapport van RIVM waarin een 
conclusie werd getrokken dat er in de IJmond een levensduur verkorting 
van 2,5 maand zou zijn. Uit dat rapport bleek dat positieve 
gezondheidseffecten met name te behalen zijn door het reduceren van 
fijnstof (luchtkwaliteit). De bijdrage van Tata Steel aan de luchtkwaliteit 
moet naar beneden. Vervolgens kijkt Tata Steel in het plan wat er in het 
ontwerp van de installaties gedaan kan worden om dit te 
bewerkstellingen. Te denken valt aan filters en omkastingen. Fijnstof is 
vooral afkomstig van de opslagen van de grondstoffen. Er is daarom 
gekeken om het maatwerkplan met de overheid uit te breiden met de 
maatregel om grondstoffen te overkappen. Dus dit gebeurt dan naast 
sluiting HO6 en KGF2 en de bouw van de DRP en EAF. Een ander 
aspect dat extra aandacht behoeft, is geluid. Hier komt op verschillende 
manieren steeds meer aandacht voor (bijvoorbeeld in het GGD rapport 
in relatie tot slaapverstoringen). De wetenschap en methodieken om te 
meten is in opkomst. Het is niet mogelijk om in de ontwerpen het geluid 
fors naar beneden te brengen. Maar zo wordt er gekeken om alles van 
isolatie en omkasting te voorzien. De insteek van Tata Steel is om het 
totaal geluidsniveau niet te doen laten toenemen, vooral niet in de 
nacht.  

o Luuth vraagt wanneer de GER wordt verwacht. Jeroen legt uit dat een 
tabel met resultaten opleveren niet ingewikkeld is, maar om de 
gemaakte handleiding te volgen veel tijd in beslag neemt. Een planning 
noemen is niet aan Tata Steel, aangezien de opdracht mogelijk van het 
Ministerie komt. Luuth vraagt zich af waarom Tata Steel het zelf niet kan 
maken, immers maakt Tata Steel ook het MER. Dit heeft te maken, 
geeft Jeroen aan, dat Tata Steel niet voldoende wetenschap heeft om te 
beoordelen om goede afwegingen te maken m.b.t. gezondere 
leefomgeving; daar is een expert voor nodig, ook om de informatie juist 
te duiden. Tata Steel geeft aan wel doorrekeningen te kunnen doen, 
maar dat zij niet een afweging kan doen wat het wel of niet met iemands 
gezondheid doet en het sterker is als een partij buiten Tata Steel dit 
doet.  

o Er wordt ook gesproken over dat er na het MER nog wel even zal duren 
voordat er een vergunning kan worden afgegeven. Omdat het indienen 
van een volledige MER later wordt gedaan dan december, vraagt Frans 
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zich af of 2030 nog wel haalbaar is. Jeroen legt uit dat dit nog steeds de 
bedoeling is. De collega’s hebben niet stilgezeten, zo is de basic 
engineering doorgegaan. Formeel wordt het MER pas openbaar als de 
MER-commissie hiernaar gekeken heeft. En dat Tata Steel denkt dat 
het juist voor belanghebbenden prettig is als de commissie er al naar 
gekeken heeft en haar commentaar heeft gegeven. Luuth benadrukt dat 
hij het begrijpt vanuit die optiek, maar toch jammer vindt dat er geen 
concept-MER gegevens gedeeld worden om in ieder geval het proces te 
volgen.  Jeroen geeft aan dat hij bekijkt of er het MER eerder gedeeld 
kan worden en licht het proces toe. Eerst kijkt OD NZKG naar het 
volledige MER dat wordt ingediend, dan de MER commissie, daarna 
neemt bevoegd gezag (provincie Noord-Holland) een projectbesluit en 
dan kunnen vergunningen verleend worden.  

o Zoals al eerder besproken is het van belang dat Tata Steel winstgevend 
is en goed werkgelegenheid biedt (in het kader van de 
maatwerkafspraken). In Europa doen vergelijkbare staalbedrijven 
dezelfde stappen. Tata Steel zal de vergunningen in 3 stappen 
aanvragen (voorbereidingen bouw, bouwfase en operatie) om zo ook de 
werklast te verspreiden. Er wordt gevraagd of vergunningen per 
gemeente aangevraagd dienen te worden en dit is niet het geval: OD 
NZKG pakt dit gezamenlijk op.   

o Langere tijd spreken we ook over het nieuws rondom het 
meetgetekende waterstof contract om waterstof te importeren vanuit 
Oman (https://www.tatasteelnederland.com/nieuws/nederland-oman-en-
duitsland-werken-samen-aan-import-vloeibare-waterstof). We hebben 
het erover dat dit eerder met Noorwegen is gedaan en dat dit dan vanuit 
Amsterdam richting IJmuiden zou komen. Concreet betekent deze 
overeenkomst dat alle partijen zich verplichten om op eigen kosten 
onderzoek te doen.  
 

• Update leefomgeving en gezondheid (HSSE)  
 
GER- ronde tafel 
Inzake de GER wijst Ruth op een column van Ciska Scheidel, directeur GGD: Tata 
Steel en de gezondheid van omwonenden - column Ciska Scheidel | GGD 
Kennemerland 
 
Relevante statements vanuit Tata Steel: 
Reactie Tata Steel Nederland op uitspraak ongare ovens  
 
Tata Steel Nederland reactie op depositieonderzoek IJmond RIVM  
Ruth vertelt dat we zelf ook onderzoek doen en er een afspraak is gemaakt met RIVM 
om samen naar de resultaten te kijken. Johan vraagt of er zelf al een vergelijking is 
gemaakt. Ruth legt uit dat we dit het hele jaar door doen (depositie meten) en RIVM in 
bepaalde periodes waardoor je te maken hebt met verschillende 
weersomstandigheden. Johan vertelt dat hij begreep dat er in 3 batches gemeten is in 
3 weken en je daar al duidelijke verschillen in ziet. RIVM heeft aangegeven toch door 
te willen gaan met het onderzoek.  
 
Update Roadmap plus  

Astrid heeft het laatste dashboard van Roadmap Plus uitgedeeld: 
https://www.tatasteelnederland.com/sites/default/files/dashboard-roadmap-plus-
q1-2025_nl_0.pdf. Tata Steel is momenteel bezig met de resultaten ook extern 
te valideren, zodat we daar meer over kunnen zeggen, maar het ziet er zeker 
goed uit.  

https://www.tatasteelnederland.com/nieuws/nederland-oman-en-duitsland-werken-samen-aan-import-vloeibare-waterstof
https://www.tatasteelnederland.com/nieuws/nederland-oman-en-duitsland-werken-samen-aan-import-vloeibare-waterstof
https://www.ggdkennemerland.nl/nieuws/tata-steel-en-de-gezondheid-van-omwonenden-column-ciska-scheidel
https://www.ggdkennemerland.nl/nieuws/tata-steel-en-de-gezondheid-van-omwonenden-column-ciska-scheidel
https://www.ggdkennemerland.nl/nieuws/tata-steel-en-de-gezondheid-van-omwonenden-column-ciska-scheidel
https://www.tatasteelnederland.com/nieuws/reactie-tata-steel-nederland-op-uitspraak-ongare-ovens
https://www.tatasteelnederland.com/nieuws/reactie-depositie-onderzoek-ijmond-rivm
https://www.tatasteelnederland.com/sites/default/files/dashboard-roadmap-plus-q1-2025_nl_0.pdf
https://www.tatasteelnederland.com/sites/default/files/dashboard-roadmap-plus-q1-2025_nl_0.pdf
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• Communicatie en omgeving  
Astrid doet een reminder voor het inbrengen van input voor het onderzoek naar 
geluid in de omgeving dat collega Leo van der Zalm vorige Burentafel heeft 
toegelicht.  
 

4. Rondvraag 
 

• Luuth vraagt hoe het zit met de ‘slakkenberg’. De laatste status, vertelt 
Ruth, is dat er hard wordt gewerkt aan het afgraven en afvoeren van de 
berg en vóór 1 november naar verwachting is weggewerkt. Dat is ook zo 
afgesproken met de Omgevingsdienst. Er wordt gevraagd hoeveel er 
precies ligt en Ruth antwoordt dat dit 460.000 ton betreft.  
 

• Gezamenlijk hebben we het erover dat er meer bezwaren ontstaan met het 
gebruik van staalslak. Jos en Johan hebben een gesprek over pieken in 
fijnstof en proberen conclusies te trekken, maar dat blijkt complex te zijn.  

 

• Naar aanleiding van de laatste nieuwsbrief van OD NZKG vraagt Wim 
Moonen zich af hoe het zit met het bericht over Overlegorgaan Fysiek 
Leefomgeving (OFL) dat een advies uitgebracht heeft aan Staatssecretaris 
Jansen van Infrastructuur en Waterstaat. In het stuk wordt namelijk gezegd 
dat bewonersorganisaties zich hebben teruggetrokken, terwijl in ieder geval 
niemand van de Burentafel betrokken is geweest. Tata Steel heeft navraag 
gedaan via de Public Affairs collega. Er wordt aangegeven dat tijdens de 
verkenning is gesproken met bewonersgroepen rondom de casuïstiek 
vanuit de OVV, en dat deze verder is aangevuld met andere 
regio’s. Uiteindelijk heeft alleen Gezondheid op 1 tijdelijk deelgenomen aan 
de dialoog. Het vervolg wordt duidelijker zodra het advies van het OFL 
wordt gepubliceerd. Gelet op het nationale karakter is het de vraag hoe men 
in het vervolg ook regionale vertegenwoordigers van omwonenden zal 
betrekken.   


